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۱44 فوتی و ۵۸4۱ بیمار جدید کرونا در 24 ساعت
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، طی یک شبانه روز ۵۸۴۱ بیمار کووید۱۹ در کشور 
شناســایی شدند و متاسفانه در این بازه زمانی ۱۴۴ نفر جان خود را به دلیل ابتلا 
به این بیماری از دســت دادند.به گزارش ایســنا، از روز ۱6 اســفندماه تا روز ۱۷ 
اسفندماه ۱۴۰۰  و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۵۸۴۱ بیمار جدید مبتلا 
به کووید۱۹ در کشــور شناسایی شــد که ۹۸۸ نفر از آنان بستری شدند.مجموع 
بیماران کووید۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۱۰۲ هزار و ۱۵۹ نفر رسید.متاسفانه در 
طول ۲۴ ساعت، ۱۴۴ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان 
باختگان این بیماری به ۱۳۸ هزار و ۲6۰ نفر رسید.خوشبختانه تا روز ۱۷ اسفندماه 
6 میلیون و ۷۴۷ هزار و ۷۰ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستان ها ترخیص 
شــده اند.۳۴۲۸ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۱۷ اسفندماه ۴۷ میلیون و ۸۸۴ هزار 
و ۵۱۸ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.در حال حاضر ۱۴۸ 
شهرستان در وضعیت قرمز، ۱۹6 شهرستان در وضعیت نارنجی، ۱۰۱ شهرستان 

در وضعیت زرد و ۳ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

چالش های آزمایشگاه ها در پاندمی کرونا
رئیس انجمن دکترای علوم آزمایشگاهی ایران، با اشاره به فعالیت ۴۰۰ آزمایشگاه 
تشــخیص کووید ۱۹ در کشور، بر اهمیت نقش آزمایشگاه ها در مدیریت بیماری 
کرونا تاکید کرد. دکتر شــهروز همتی رییس ســیزدهمین کنگره بین المللی و 
نوزدهمین کنگره کشــوری  و رئیس انجمن دکترای علوم آزمایشــکاهی ایران از 
برگزاری این کنگره با شعار کیفیت را پایانی نیست خبر داد و افزود :  این کنگره 
با ۲۸ محور علمی شامل آزمایشگاه طب سالمندان، پایش مقاومت آنتی بیوتیکی 
در ایران، تشخیص آزمایشگاهی بیماریهای غدد درون ریز در زنان باردار، تشخیص 
آزمایشــگاهی بیماریهای ویروســی مهم از نظر اجتماعی، تشخیص آزمایشگاهی 
عفونت های قارچی سیســتمیک و کنترل کیفی آن، تشخیص آزمایشگاهی قبل 
از تولد بیماری های ژنتیک، چالش های تشخیص آزمایشگاهی بیماری های منتقل 
شونده با تماس جنســی، درس هایی از کووید ۱۹ از پایه تا بالین، واکسیناسیون 
کووید ۱۹ و ..... در ۲۷ تا ۳۱ اردیبهشــت ۱۴۰۱ در سالن همایش های برج میلاد 
برگزار میشــود. رئیس نوزدهمیــن کنگره ارتقاء کیفیت خدمات آزمایشــگاهی 
تشخیص پزشکی ایران به چالش هایی که آزمایشگاه ها اکنون با آن مواجه هستند 
اشاره و بیان داشت: هر روز بر حجم و گستره این مشکلات افزوده می شود و حیات 
و فعالیت آزمایشگاه ها به خصوص آزمایشگاه های کوچک و متوسط را تحت تاثیر 
خود قرار داده و ادامه حیات آن ها را با مشکل مواجه ساخته است. مشکلاتی نظیر 
افزایش روز افزون قیمت کیت ها و مواد مصرفی، خدمات پشــتیبانی دســتگاه ها، 
عدم واقعی بودن تعرفه متناســب با افزایش نرخ تورم، وضع قوانین و مقررات غیر 
کارشناسی و عدم استفاده از ظرفیت آزمایشگاه های خصوصی کشور در مدیریت 
و مقابله با بیماری کرونا و مهم تر از همه کمبود بســیاری از کیت های ضروری و 
روزمره آزمایشگاه ها مواردی هستند که بیش از پیش موجب نگرانی شده است و 
بیم آن مي رود با ادامه این وضعیت شاهد تعطیل شدن آزمایشگاهها در بسیاري 
از نقاط کشــور باشیم . امیدواریم سیاست گزاران نظام سلامت در بستر همکاری 
و تعامل با نخبگان حوزه آزمایشــگاه و انجمن هاي علمي آزمایشگاهي راهکارهای 

مناسبي را براي برون رفت آزمایشگاهها از بحران هاي پیش رو فراهم آورند.

بررسی تدابیر برگزاری چهارشنبه ایمن آخر
سال در منطقه ۱۹

آخرین نشست فصلی مدیریت بحران این منطقه در سال ۱۴۰۰ با محوریت بررسی 
تدابیر پیشگیرانه برای اجرای ایمن چهارشنبه آخر سال )چهارشنبه سوری( برگزار 
شــد.به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه ۱۹، در این نشست که مدیر دفتر 
شــهردار منطقه، دبیر ستاد مدیریت بحران، شــهرداران نواحی و نیز نمایندگان 
نهادهای خدمات رسان این منطقه حضور داشتند، مهدی هدایت شهردار منطقه با 
اشاره به واکسیناسیون جمع زیادی از شهروندان علیه کرونا و آرامتر شدن شرایط 
نسبت به دو سال گذشته، خواستار آماده باش کامل عوامل اجرایی برای جلوگیری 
از مخاطرات احتمالی مراسم چهارشنبه آخر سال شد.او همچنین بر اجرای تدابیر 
ویژه برای ناحیه ســه این منطقه به دلیل وضعیت خاص و وسعت آن، تأکید و با 
توجه به نبود بیمارستان در این منطقه و دشواری دسترسی به مراکز درمانی بزرگ 
از همکاران اورژانس درخواســت کرد که آمادگی بیشتری برای خدمات رسانی به 
این منطقه داشته باشند.تخلیه کامل مخازن زباله و جمع آوری مخازن پلاستیکی 
با نظارت مســتمر شهرداران نواحی در این خصوص، شناسایی نقاط حادثه خیز و 
جمع آوری مواد و ادوات قابل اشتعال از این نقاط، آبیاری فضای سبز هنگام غروب 
روز برای جلوگیری از آتش افروزی، پر کردن تانکرهای آب و واترجت های مستقر 
در نواحی و گشت زنی و آماده باش کامل عوامل ۱۳۷، معبربان و شهربان، نیروی 
انتظامی، آتش نشانی، اورژانس و سایر دستگاه های خدمات رسان از ظهر سه شنبه 

از دیگر موارد اشاره شده در این نشست بود.

تاکید بر لزوم بررسی همه جانبه فرونشست های بزرگراه 
آزادگان در محدوده منطقه ۱6

فرونشســت های بزرگراه آزادگان و محله خزانه در محدوده منطقه ۱6 ضمن حفر 
گمانه های ژئوتکنیکی بررسی خواهد شــد.به گزارش پایگاه خبری معاونت فنی 
و عمرانی شــهرداری تهران، ســید محمد فیاض که در حاشیه نشست اداره کل 
هماهنگی فنی و عمرانی مناطق و سازمان های شهرداری تهران با معاونت فنی و 
عمرانی شهرداری منطقه ۱6 سخن می گفت، ضمن اعلام خبر فوق افزود: موضوع 
فرونشست ها در محدوده منطقه ۱6 با کارشناسان سازمان مشاور فنی و مهندسی 
شهر تهران مطرح شده و به زودی ضمن حفر گمانه های ژئوتکنیکی مورد بررسی و 
ارزیابی دقیق قرار خواهد گرفت.سرپرست اداره کل هماهنگی فنی و عمرانی مناطق 
و سازمان های شهرداری تهران، سرپوشیده سازی کانال جمع آوری و هدایت آبهای 
سطحی محدوده خیابان فدائیان اسلام را از دیگر ضرورت های عمرانی منطقه ۱6 
دانست و خواستار تسریع اجرای این عملیات توسط شرکت خاکریزآب شد. در این 
نشست که با هدف بررسی عملکرد منطقه ۱6 در خصوص هزینه کرد اعتبارات و 
وضعیت اجرای پروژه های عمرانی برگزار شــد، گزارشی از اقدامات معاونت فنی و 
عمرانی منطقه در خصوص پیشرفت فیزیکی و ریالی پروژه های در حال اجرا و نیز 

مشکلات و موانع اجرایی پیش روی این طرح ها ارائه شد.

حمایت همه جانبه اقتصادی از ذوب آهن اصفهان
گروه شهرستانها: سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارائی در حاشیه 
برگزاری ششمین جشنواره نوآوری برتر ایرانی که در دانشگاه صنعتی شریف برگزار 
شــد گفت: این شــرکت به عنوان مادر و پایه گذار صنعت فولاد کشــور، تا کنون 
دستاوردهای ارزشمندی در زمینه های مختلف از جمله نوآوری محصولات داشته 
است.وزیر امور اقتصادی و دارائی آمادگی این وزارتخانه برای حمایت از ذوب آهن 
اصفهــان و مدیریت جهادی این شــرکت را اعلام نمود و گفــت: این وزارتخانه 
حمایت هــای لازم جهت افزایش تولید و کیفیت و حضــور پرقدرت در بازارهای 
داخلــی و خارجی با تاکید بر نوآوری را با جدیــت دنبال می کند.وزیر اقتصاد در 
بخش دیگری از ســخنانش نوآوری را از شروط اصلی پیشرفت اقتصادی دانست و 
گفت: بدون تمرکز بر نوآوری، قابلیت حیات اقتصادی وجود ندارد.وی یاد آور شد: 
برای پیشرفت بیشتر اقتصاد علاوه بر نوآوری های سخت، نیازمند نوآوری های نرم 
نیز می باشیم.شایان ذکر است که خاندوزی وزیر اقتصاد در حاشیه جشنواره مذکور، 
ضمن حضور در نمایشــگاه جنبی و بازدید از غرفه ذوب آهن اصفهان، در جریان 

چگونگی تولید محصولات جدید این شرکت قرار گرفت.

خیز شهرداری ارومیه برای مدیریت پسماند
گروه شهرستانها - رضا ایمانپور: شاید بسیاری، حضور شبانه روزی جمع آوران 
ضایعات از محفظه های جمع آوری زباله را تصویر زشــت شــهر قلمداد کنند در 
حالی که در کنار آسیب بودن، این پدیده اجتماعی، می تواند امکانی طبیعی برای 
تفکیک زباله از مبداء باشــد.بر اســاس آماری تایید نشده، حدود ۱۰۰۰ تا ۱۲۰۰ 
نفر جمع کننده ضایعات در ســطح شهر ارومیه فعالیت می کنند که با جستجوی 
زباله ها، شیشــه، پلاستیک، کاغذ و سایر زباله های قابل بازیافت را جمع کرده و به 
مراکز دپوی ضایعات در سطح شهر می فروشند که عوایدی از این محل نصیب آنها 
می شــود.گرچه این پدیده علاوه بر بخشیدن چهره ای نامیمون به سیمای شهر، 
ترحم شهروندان را نیز برانگیزد اما شهرداری می تواند با ایجاد تعامل با متولیان این 
شــبکه غیررسمی، تا فرهنگ سازی واقعی تفکیک از مبداء زباله، از این امکان به 
عنوان تســهیل گر تفکیک از مبداء و بازیافت و تبدیل این طلای کثیف به مواد و 
کالاهای مصرفی بهره برداری کند.این مهم نیازمند اطلاع رسانی صحیح به عموم 
شهروندان اســت تا ضمن ایجاد نگاه واقعی به پدیده ضایعاتی های دوره گرد، در 
میان مدت می تواند فرهنگ صحیح تفکیک زباله از مبداء در جامعه نهادینه شود.

اخبار کوتاه
مشکلات اینترنت، بیماران را در داروخانه ها و مراکز درمانی سرگردان کرده است

درماندگی درمان با کندی اینترنت!

خانواده ها واکسیناسیون کودکان را انجام دهند
وضعیت مرگ های کرونایی در اطفال

اخطار چمران به شهرداری:

گفتیم که قفل ها را باز کنید اما نگفتیم که خلاف ها را رسمی کنید

معاون بیمه خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت تشریح کرد

شرط بیمه سلامت برای جبران حذف ارز ترجیحی دارو

گروه اجتماعی- محمد سیاح: این روزها همه کاربران 
اینترنت با مشــکل کاهش سرعت، کندی یا قطعی مواجه 
هستند و دسترسی به یک اینترنت امن و پرسرعت به یک 
معضل جدی تبدیل شــده است. یکی از بخش هایی که از 
این معضل، آســیب زیادی دیده بخش بهداشــت و درمان 
اســت که با توجه به الکترونیکی شدن نسخه ها، بیماران، 
مراکز درمانی و داروخانه ها را با مشــکل جدی مواجه کرده 
است.برخلاف هر آنچه که مسئولان وزارت ارتباطات و راس 
آنها وزیر ارتباطــات از جایگاه بالای ایــران در رده بندی 
اینترنت بین ســایر کشــورهای جهان می گویدن؛ سرعت 
اینترنت در ایران به شدت با مشکل مواجه است و اختلالات 
مداوم، کاهش ســرعت و کندی و قطعی باعث شده تا همه 

کسب و کارها با مشکل جدی مواجه شوند.
در راس همه کسانی که در استفاده از اینترنت دچار مشکل 
شده اند، بیماران و مراکز درمانی و بهداشتی و داروخانه ها 
هســتند؛ این مشکل از اینجا شروع می شــود که با توجه 
به الکترونیکی شــدن نسخه ها و بیمه ها؛ اختلال مداوم در 
اینترنت و زیرساخت ها باعث سردرگمی مردم و این مراکز 
شده است.گاهی در مراکز درمان قطعی یا کندی اینترنت، 
باعث معطلی بیماران و پزشکان در ثبت روند درمان و دارو 
و حتی دسترســی به سوابق بیمه افراد می شود و گاهی در 
داروخانه ها قطعی و کندی باعث معطلی بیماران در دریافت 
دارو! حال اگر بیمار بدحال منتظر دارو باشــد که وضعیت 
وخیم تر هم خواهد شــد چراکه همراهــان بیمار با دیدن 
وضعیت بد بیمار و عدم دسترسی به دارو با عوامل داروخانه 
یا درمانی درگیر هم می شــوند که نمونه های زیادی از این 

درگیری ها را شاهد بوده ایم.
بدون زیرساخت، پیش به سوی آینده!

الکترونیکی شــدن نســخ و بیمه ها در ظاهر اتفاق خوبی 
اســت که می تواند بعضا از سوءاســتفاده های احتمالی از 
نســخه های پزشــکی جلوگیری کرده و نظارت بر نسخه 
نویســی را افزایش دهد، اما ایــن تصمیم با توجه به فراهم 
نبودن زیرساخت های لازم که اینترنت مطمئن و پرسرعت 
را شامل می شود،  باعث بروز مشکلات جدی در این زمینه 
شده اســت. هر چند که مهدی سالم، مدیر روابط عمومی 

وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات از افزودن ۴۰۰ گیگ به 
پهنای باند اینترنت بین الملل کشور برای جبران قطعی فیبر 
در پی جنگ اوکراین خبر داده ولی همچنان مشکل کندی 
اینترنت ادامــه دارد و این رویه به معضلــی برای کاربران 

تبدیل شده است!
مهدی زارعی، رئیس شــورای عالــی داروخانه های انجمن 
داروســازان ایــران با اشــاره به ســرگردانی بیمــاران در 
داروخانه ها و مراکز درمانی به دلیل ســرعت کم اینترنت، 
گفــت: »بدون فراهم کردن زیرســاخت های لازم اصرار بر 

اجرای نسخه نویسی الکترونیکی به صورت ناقص دارند، در 
این شــرایط حداقل انتظار این است که برای در دسترس 
بودن اینترنت پرسرعت و اصلاح نرم افزارهای سازمان های 
بیمه گر، فکر اساســی کنند.« او اضافه کرده است: »سرعت 
کم اینترنت طی چند هفته گذشته ارایه خدمات دارویی به 
بیماران را با مشکلات جدی روبرو کرده و موجب سرگردانی 
بیماران در داروخانه ها و مراکز درمانی شــده است.« زارعی 
با بیان اینکه در عین حال مشکلات ساختاری نرم افزارهای 
ســازمان های بیمه گر هم  مزید بر علت شده است، گفت: 
»باتوجه به اینکه دولت بدون فراهم کردن زیر ساخت های 
لازم اصرار بر اجرای نســخه نویسی الکترونیکی  به صورت 
ناقص دارد، حداقل انتظار این اســت که برای در دسترس 
بودن اینترنت پرسرعت و اصلاح نرم افزارهای سازمان های 
بیمه گر فکر اساسی کند و اینترنت پرسرعت در اختیار کادر 
درمان بگذارد تا بتوانند به بیماران خدمات لازم ارایه کنند. 
روند  فعلی موجب  آســیب های جبــران ناپذیری به ارائه 

خدمات دارویی به بیماران می شود.«
وعده های بی پایان

تامین دارو به خودی خود برای مردم به یک معضل جدی 
تبدیل شــده چراکه قیمت آن هــر روز در حال افزایش و 
پوشــش بیمــه ای در حال کاهش اســت! اضافه شــدن 
سردرگمی بیماران به دلیل کاهش سرعت اینترنت مشکل 
دیگری در تامین دارو برای مردم ایجاد کرده اســت و این 
شرایط برای مردم قابل تحمل نیست.این درحالیست که هر 
روز وعده بهبود و زیرســاخت ها را به کاربران می دهند ولی 

همچنان وضعیت تغییری نکرده است.

رئیس بیمارســتان کودکان علــی اصغر )ع( 
بــا تاکید بر لــزوم تزریق واکســن کرونا در 
کودکان و رعایت پروتکل های بهداشتی برای 
پیشــگیری از ابتلای کــودکان به کووید۱۹، 
گفت: خانواده ها خیال شــان جمع باشــد که 
آنهایی که واکســن تزریــق کرده اند، در برابر 
کرونا برنده تر و قوی تر از کســانی هستند که 
واکســن تزریق نکردند.دکتــر فرهاد چوبدار 
در گفت وگو با ایســنا، درباره آخرین وضعیت 
ابتلا و بســتری کودکان به کرونای امُیکرون، 
گفــت: در هفته هــای گذشــته تقریبا 6۰ تا 
۷۰ درصــد مواردی کــه مراجعه می کردند و 
مشــکوک به کرونا بودند، تست شــان مثبت 
می شــد، اما خداراشــکر به مرحله ای رسیده 
که طی ســه تا پنج روز گذشته، این میزان به 
زیر ۱۰ درصد رســیده است.وی با بیان اینکه 
این آمارها نشــان می دهد کــه قله پیک را با 
درایت سیستم بهداشــتی، وزارت بهداشت و 
مردم پشــت ســر گذاشــته ایم، گفت: با این 
حال شرایط به این معنا نیست که خطر تمام 
شده اســت. زیرا هنوز هم در بیمارستان های 

اطفال اعــم از بخش نوزادان و کودکان موارد 
بســتری را زیاد داریم که علتش این اســت 
که نــوزادان و اطفال مبتلا بــه بیماری های 
زمینــه ای همچنان در معــرض خطر ابتلای 
شــدید به بیماری قرار دارنــد و حتی ممکن 
است کارشــان به آی ســی یو هم بکشد، اما 
مــژده ای که می توانیم به مــردم بدهیم، این 
اســت که قله پیک را پشــت سر گذاشتیم و 
اگر مقدار دیگری پروتکل های بهداشــتی اعم 
از فاصله گذاری اجتماعی و استفاده از ماسک 
را رعایت کنند، ان شاءالله پیش بینی می کنیم 
که مردم ســال نو و تعطیلات نوروزی خوبی 
خواهند داشت.چوبدار درباره آمار مرگ و میر 
کودکان در پیک ششــم با کرونای امُیکرون، 
اظهار کرد: هنوز مطالعات آماری در این زمینه 
تکمیل نشــده و آمار دقیقی را نمی توانیم در 
این زمینه ارائه دهیم. با این حال متاسفانه هم 

در نوزادان و هم در اطفال مرگ و میر ناشــی 
از کرونا داشــته ایم. وی درباره سن درگیری 
اطفال با امُیکرون، گفت: جالب اســت که در 
ابتدا درگیری از سنین زیر ۱۲سال آغاز شد، 
اما به سرعت پیک شیوع بیماری به حدود از 
صفر )در نوزادان( تا پنج سالگی کاهش یافت. 
در عین حال کودکان شش تا ۱۲ ساله به ویژه 
آنهایی که واکسن تزریق کرده بودند، با علائم 
بسیار ســبک این پیک را گذراندند، اما علائم 
شدید بیشتر در کودکانی بود که بین صفر تا 
پنج ســالگی بوده و بیماری زمینه ای داشتند. 
چوبدار با اشــاره به اهمیت واکسیناســیون 
کــودکان در پیشــگیری از ابتلا بــه بیماری 
شدید، گفت: واقعا توصیه میکنم که خانواده ها 
واکسیناســیون کودکان را انجــام دهند. زیرا 
اثربخشــی و بی خطری این واکسیناســیون 
در مقابل اصل بیماری در بزرگســالان کاملا 

ثابت شــد. حال باید بدانیم که بدن کودکان 
واکسیناســیون را بهتر تحمل می کند. حال 
با  وقتی بزرگســالان واکسیناسیون شــان را 
عوارض بســیار ناچیز انجــام داده اند و جلوی 
مــرگ و میر زیادی گرفته شــد، بنابراین در 
کودکان هم واکسن مناســب بوده و عوارض 
کمتر هم خواهد بود. وی با بیان اینکه در عین 
حال اصل و اساس واکسیناسیون برای کودکان 
است، گفت: واکسن هایی مانند مننژیت، فلج 
اطفال و... همه این ها بــرای کودکان و برای 
پیشگیری از  ویروس های خطرناکی بودند که 
در طول تاریخ منجر بــه مرگ و میر فراوانی 
شدند. بنابراین بر اساس پروتکل های موجود 
انجام دهند.چوبدار  را  واکسیناسیون کودکان 
تاکید کرد: خانواده ها خیال شــان جمع باشد 
که آنهایی که واکسن تزریق کرده اند، در برابر 
کرونا برنده تر و قوی تر از کســانی هستند که 

واکســن تزریق نکردند. همچنین در کودکان 
پیش بینی میکنم که عوارض واکسن حتی از 
بزرگســالان هم کمتر خواهد بود.وی درباره 
پروتکل های بهداشــتی که بایــد در کودکان 
در تعطیلات نوروز برای پیشــگیری از کرونا 
رعایت شود، گفت: استفاده از وسایل حفاظت 
شــخصی، به ویژه مهمتر از همه اســتفاده از 
ماسک و شست وشــوی مکرر دست را حتما 
مدنظر داشته باشند. در عین حال خانواده ها 
هرگونه علامت شبه سرماخوردگی در کودکان 
یــا افراد دیگر دیدند، حتمــا آن فرد را ایزوله 
کــرده و کرونا تلقی کنند، مگر اینکه خلافش 
ثابت شــود.وی درباره علائــم خطر کرونا در 
کودکان گفت: تب هایی که بیش از ســه روز 
طول بکشــد و از طریق مصرف استامینوفن 
کنترل نشود، افت سطح هوشیاری یا بی قراری 
شــدید، اسهالی که منجر به کم آبی بدن شود 
یا دانه  قرمزی بر روی پوست رخ دهد، علائمی 
از تنگی نفس و ســرفه های بــی رویه اگر در 
کودکان مشاهده شد، به سرعت به بیمارستان 

مراجعه کنند.

رئیس شــورای شــهر تهران نســبت به تفاهم نامه جدید 
شهرسازی هشدار داد و گفت: در صورت ادامه روند، موضوع 
را به مراجع قضایی اعلام می کنیم.به گزارش ایسنا، مهدی 
چمران صبح دیروز در صحن علنی شــورای شهر تهران با 
اشاره به تفاهم نامه شــهرداری در حوزه شهرسازی گفت: 
یک تفاهم نامه در حوزه مباحث شهرســازی امضا شده که 
متن آن قوانین شهرســازی اســت و کار معاونین شهردار 
نیست چرا که این مسائل باید در شورای عالی شهرسازی، 
کمیســیون ماده ۵ و شورای شهر تصویب شود و قطعا اگر 

جلوی آن گرفته نشود به مراجع قضایی منعکس می شود.
وی افزود: این نمی شــود که ما در اینجا تصویب کنیم که 
پول قطع درخت باید به یک حســاب خاص واریز شود اما 
در آن تفاهم نامه بگویند که پول را به خزانه بریزید و مثلا 
شهرداری های مناطق آن را بردارند، این نمی شود و خلاف 
قانون است و اصلا چه کسی گفته این انجام شود و سریع و 
زود آن را جمع کنید وگرنه برای ما و شهرداری مشکلاتی 

را ایجاد می کند.
چمران با بیان اینکه نامه ای به شــهردار تهران نوشته و به 
آن ها توضیح داده ام، گفت: یک نامه دیگر هم آماده کرده ام 
و ما گفتیم که قفل و بست ها را باز کنید اما نگفتیم که همه 
خلاف ها را رسمی کنید و این درست و صحیح نیست و باید 
به قاموس شهر که همان طرح تفصیلی است و جان کندیم 
تا تدوین شــد پایبند باشــیم وگرنه سنگ روی سنگ بند 

نمی شود و هیچ کس نمی تواند شهر را کنترل کند و اگر هر 
خلافی را بپذیریم، راه بی قانونی باز می شود.رئیس شورای 
شهر تهران افزود: هشدار و اخطار می دهم در صورت ادامه 
ایــن روند به مراجع قضایی آن را منعکس و اعلام می کنم، 
تصریح کرد: معاون شهرســازی که بنیان گذار این کار بود 
در جلسه حاضر نیست اما بگویم معاونان شهرداری که آن 
را امضا کردند این کار خارج از وظایف آنها و قانون اســت 
و قانونا کســانی که آن را امضا کردند ریش شان گیر است 

و زمانی به سراغ شان می آیند و این کار باید اصلاح شود.
وی با بیان اینکه ما در مورد باغات هنوز قوانین گذشــته را 
ملاک قرار می دهیم زیرا هنــوز قانون جدیدی را تصویب 
نکردیــم یا در خصوص پروانه ها به دلیل آنکه روند طولانی 
اســت موضوع کاهش زمان و نه حذف اصول اساسی را مد 
نظر قرار می دهیم، گفت: این ۱۰ نفر که این تفاهم نامه را 
امضا کردند، بر چه اســاس و مبنایــی امضا کردند؟ و امید 
است هر سه دستورالعمل را سریع تر پس بگیرند تا جلوی 
ضرر و زیان گرفته شــود چرا که ممکن است بر این اساس 
یکی در یک محله بتواند هر کاری انجام دهد و همســایه 
اش نتواند و این سبب می شود که بگویند به شهرداری پول 
داده اســت و جایگاه مدیریت شهری را پیش مردم خراب 
می کنند.به گزارش ایسنا، به تازگی صورتجلسه ای با امضای 
چهار معاون شــهردار تهران و چند تن از مدیران، منتشر 

شده که نشان از تفاهماتی در حوزه شهرسازی دارد.

وی همچنین در حاشــیه جلسه علنی شورای شهر تهران 
با اشــاره به تذکرش به شــهردار تهران گفــت: در تذکرم 
خطاب به شــهردار اعلام کردیم کــه مصوبات، تصمیمات 
و صورت جلســه ها باید مطابق با طــرح جامع و تفصیلی 
باشــد و نمی تواند آنها را نفی کند.چمران با بیان این که ما 
می خواهیم قفل و بســت ها را باز کنیم اما تاکید داریم که 
با رعایت اصول و براساس طرح تفصیلی جامع باشد، اظهار 

کرد: اگر نسبت به این طرح ها انتقاد داریم باید اصلاح شود 
مثل قانون باغات که به زودی اصلاح آن به شــورا می آید.

رئیس شــورای شهر تهران در پاســخ به این سوال که آیا 
این صورت جلســه شهرداری شهر فروشی است، ادامه داد: 
شهرفروشــی نیســت بلکه به آنها گفتیم اگر می خواهند 
اغماضی داشته باشند باید براساس قانون و نه صورت جلسه 

باشد.

معاون بیمه خدمات ســلامت ســازمان بیمه 
سلامت با ارائه توضیحاتی پیرامون نحوه فعالیت 
بیمه ها در صورت حــذف ارز ترجیحی، تاکید 
کرد: برای جبران حــذف ارز ترجیحی دارو و 
ملزومات پزشکی لازم است منابع مابه التفاوت 
ریالــی مبلغ ارز در اختیــار بیمه ها قرار گیرد؛ 
زیرا درغیر این صورت قــادر نخواهیم بود که 
از منابع خود ایــن هزینه را تقبل کنیم. دکتر 
مهدی رضایــی در گفت وگو با ایســنا، درباره 
مصوبه اخیر مجلس مبنی بر حذف مشــروط 
ارز ترجیحی واردات کالاهای اساسی و از جمله 
دارو و ملزمات پزشــکی، گفت: موضوع مطرح 
شده در مجلس در این زمینه تاکید کرده است 
تا جبران حــذف ارز ترجیحی دارو و ملزومات 
پزشکی از طریق بیمه ها یا سایر طرق مطمئن 
صورت گیــرد که اگر دولت تصمیم بگیرد این 
امر از ســوی بیمه ها اجرا شــود، باید از طریق 

زیرساخت های الکترونیک کار را دنبال کنیم.
وی گفت: به نظر ما امکانات این موضوع فراهم 
اســت و در صورتی که بــه عنوان یک تکلیف 

قانونی این وظیفه به ما محول شــود، آمادگی 
فنی اجرای آن را در ســامانه های الکترونیک 
خود داریم تا تکلیف مجلس با کمترین عارضه 
انجام شود و مابه التفاوت ناشی از تغییر نرخ ارز 
را به بیمار بازگردانیم.  وی افزود: البته شــرط 
اجرای این موضوع از ســوی بیمه ها این است 
که منابع مابه التفاوت ریالی مبلغ ارز در اختیار 
بیمه ها قرار گیرد. رقم پیش بینی شده ی مورد 
نیاز بین 6۰ تا ۱۲۰ هزار میلیاردتومان متغیر 
اســت که حــدود ۲ تا ۴ برابر بودجه ســالانه 
ســازمان بیمه سلامت اســت. قطعا اگر منابع 
آن از ســوی دولت در اختیار مــا قرار نگیرد، 
قــادر نخواهیم بود که از منابع خود این هزینه 
را تقبل کنیم. تکلیف مجلــس در این زمینه 
مشخص بوده و اعلام کرده است که منابع مورد 
نظر برای حذف ارز ترجیحی از ســوی دولت 

تامین می شود و اگر دولت برای این کار بیمه ها 
را انتخاب کند ما می توانیــم تفاوت نرخ را در 
اختیار مصرف کننده نهایی قرار دهیم.  او ادامه 
داد: وقتی قرار است به جایی یارانه یا سوبسید 
داده شــود باید قواعد مشخص باشد تا از سوء 
استفاده های احتمالی جلوگیری شود. در واقع 
وقتی قرار اســت دارو با ارز یارانه ای ارائه شود، 
قطعا لازم است موضوعاتی مانند سهمیه بندی 
اعمال شــود که این امر هم جز با سامانه های 

الکترونیک امکان پذیر نیست.  
رضایی تاکید کــرد: به عنوان مثــال باید در 
ســامانه ها تعریف کنیــم که هر فــرد تا چه 
حدی مجاز به مصرف دارو با سوبســید است 
و نگه داشــتن ســهم هر فرد صرفــا در غالب 
نسخه نویسی الکترونیک امکان پذیر است. این 
بزرگترین نعمت نســخه الکترونیک است که 

اینجا کارکرد خود را نشان می دهد و آسان ترین 
ترین روش برای تحقق این خواســته  مجلس 
نســخ الکترونیک است. خوشحالیم که با تمام 
سختی ها این ســامانه و زیرساخت فنی آن را 
فراهم کردیم و در چنین شرایطی قادر هستیم 
در اصلاحات اساسی حوزه سلامت نقش آفرینی 
کنیم.او درباره تعیین سقف سهمیه دارو، بیان 
کرد: به عنوان مثال یک بیمار مبتلا به دیابت 
ســقف مشــخصی از دارو را با نظر پزشک در 
یــک ماه مصرف می کند و اگر می خواهد فراتر 
از ســقف مشخص شده دارو دریافت کند، باید 
مابقی آن را بدون یارانه تهیه کرده و مبلغ آزاد 
آن را پرداخت کند. با مصرف غیرمتعارف دارو 
ممکن است عرضه دارو در چرخه غیر رسمی 
اتفاق افتد. دارو بــرای مصرف کننده نهایی با 
سوبســید ارائه خواهد شــد و از طریق تعیین 

ســقفِ مصرف، می توان جلوی قاچاق دارو را 
گرفت.   معاون بیمه خدمات سلامت سازمان 
بیمه سلامت درباره وضعیت افراد فاقد پوشش 
بیمه پس از حــذف ارز ترجیحی، اظهار کرد: 
تمهیدات فنی این موضوع اندیشیده شده است 
و ما می توانیم یارانه حذف ارز ترجیحی را حتی 
اگر فرد بیمه نباشد، جداگانه به او بدهیم البته؛ 
این امر منوط به آن اســت که سیاســت گذار 
چنین تصمیمی داشــته باشد.  وی با اشاره به 
اینکه بین ۵ تا ۸ میلیون نفر بیمه نشــده در 
کشور وجود دارند، تصریح کرد: در واقع با این 
قانون قرار نیست داروها را بیمه کنیم، بلکه قرار 
است مابه التفاوت حاصل از تغییر نرخ ارز را به 
مصرف کننده بدهیــم و این امر از بحث بیمه 
جدا اســت. با اجرای این قانون اگر فردی بیمه 
باشــد و برای دریافت دارو به داروخانه مراجعه 
کنــد، تعهدات بیمه و مابه التفــاوت نرخ ارز از 
مبلغ دارو کسر می شــود ولی اگر فردی بیمه 
نداشته باشد فقط مشمول دریافت مابه التفاوت 

نرخ ارز می شود.  

راه اندازی کمپین های دروغین با جعل عنوان »جشنواره نیکو کاری«
معــاون اجتماعــی پلیس فتا انتظامی کشــور 
از راه انــدازی کمپین هــای دروغین در فضای 
مجازی با جعل عنوان »جشــنواره نیکوکاری« 
خبر داد و گفت: افراد ســود جــو از این طریق 
مترصد کلاهبرداری از شــهروندان هستند .به 
گزارش ایسنا، ســرهنگ رامین پاشایی در این 
باره گفت: باتوجه به ایام پایانی ســال و اجرای 
طرح های خداپسندانه در خصوص »جمع آوری 
کمک هــای نقدی و غیرنقدی بــه جهت یاری 
رســاندن به نیازمندان« مراســم و پویش هایی 

مختلف با عنوان »جشــنواره نیکــوکاری« در 
حال برگزاری اســت. وی ادامه داد: تعدادی از 
سازمان ها و نهادهای اجرایی دارای مجوز در این 
خصوص فعالیت می کنند و مســیرهای اهدای 
کمک های نقــدی و غیرنقــدی خیرین نیز از 
طریق شماره حساب اعلامی دولتی و از طریق 
رســانه ملی و خبرگزاری های رسمی کشور در 
حال اطلاع رسانی است.معاون اجتماعی پلیس 
فتا انتظامی کشور بیان داشت: متاسفانه بعضی 
از افراد سودجو با راه اندازی کمپین های دروغین 

در فضای مجازی و با سوء استفاده از نام و اعتبار 
افراد حقیقی و حقوقی به ویژه افراد شــناخته 
شــده در حوزه ورزش و سینما با اعلام شماره 
حساب های شخصی مترصد واریز مبالغ از سوی 
داوطلبان و کلاهبرداری با این شــگرد هستند. 
سرهنگ پاشــایی  افزود: براســاس رصدهای 
صورت گرفته کارشناسان پلیس فتا در کشور، 
یک نفر متهم در این خصوص مورد شناســایی 
قرار گرفته و ضمن مسدود سازی شماره حساب 
وی، نامبرده جهت سیر مراحل قانونی به مراجع 

ذی صــلاح تحویل داده شــده اســت و اقدام 
انتظامی پلیس فتا بر علیه ســایر مرتکبان این 
گونه جرایم در جریان می باشد.این مقام انتظامی 
در ادامه به هموطنــان توصیه کرد : در صورت 
تمایل به شرکت در این طرح های خداپسندانه 
صرفا از طریق نهادها و سازمان های دارای مجوز 
که شــماره حســاب آنها از طریق رسانه ملی و 
خبرگزاری های معتبر اطلاع رســانی می شود، 
اقدام کنند و از واریز هرگونه وجه به حساب های 
شــخصی افراد که در شــبکه های اجتماعی و 

پیــام رســان ها در حال تبلیغ هســتند، اکیدا 
پایگاه اطلاع  خودداری نمایند.براساس گزارش 
رســانی پلیس فتا، وی از شــهروندان خواست 
در صورت اطلاع از هــر گونه فعالیت مجرمانه 
در فضای  مجــازی یا پیام رســان های  موبایلی 
موضوع را از طریق نشــانی پلیس  فتا به آدرس 
cyberpolice.ir بخــش ارتباطــات مردمی 
گــزارش کنند و یا با تماس با مرکز فوریت های 
سایبری به شماره ۰۹6۳۸۰ جهت رسیدگی هر 

چه سریع تر با ما در میان بگذارند.


